
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 12. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 91
Forslag til lov om ændring af lov om miljøbeskyttelse. (Selektiv nedrivning af visse bygge-
rier).
Af miljøministeren (Magnus Heunicke)

Spørgsmål 7
Ministeren har i svar på MOF alm. del – spørgsmål 287 (2022-23, 2. samling) oplyst, 
at [Affaldsproducerende virksomheder, herunder kommuner og regioner skal] ”sikre, at 
deres sorterede erhvervsaffald, som er egnet til materialenyttiggørelse, forberedes med 
henblik på genbrug, genanvendes eller anvendes til anden endelig materialenyttiggørelse 
efter reglerne om håndtering af erhvervsaffald egnet til materialenyttiggørelse i affaldsak-
tørbekendtgørelsen. Det betyder, at kommuner og regioner skal sikre, at deres sorterede 
erhvervsaffald ikke forbrændes, hvis det kan genanvendes. Vil ministeren redegøre for, 
hvorfor der ikke i forbindelse med selektiv nedrivning stilles krav om, at man skal genbru-
ge materialerne eller forberede med henblik på genbrug eller genanvendelse, hvis de kan 
det? Skaber vi ikke samtidig efterspørgsel efter materialerne, er vi lige vidt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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